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JAARVERSLAG 1928. 

Vergaderingen. 

Het afgeloopen vereenigingsjaar heeft ten aanzien van den 
gebruikelijken gang van zaken geen afwijking vertoond van het 
voorafgegane. Overeenkomstig de minimum-bepalingen in het 
H. Regl. werden ook ditmaal slechts de voorgeschreven vergade-
ringen gehouden in Maart en in October, waarop zoowel aan-
gelegenheden van huishoudelijken aard als wetenschappelijke 
voordrachten aan de orde kwamen. 

Als principieel niet onbelangrijk werd ter tegemoetkoming 
aan sommiger bezwaren tegen het vergaderen op Zondag bij 
wijze van proef de October-bijeenkomst gehouden op een werk-
dag (Donderdag 11 Oct.) Ondanks de door enkelen geuite 
vrees voor een geringe opkomst bleek de proef een succes; niet 
minder dan 45 aanwezigen toonden . metterdaad dat het ver-
gaderen door de week voor hen geen onoverkomelijke bezwaren 
opleverde. Het bestuur vindt dan ook daarin steun om bij een 
volgende gelegenheid de proef opnieuw voor te stellen. 

Ook de op Zaterdag 10 en Zondag 11 Maart gehouden ver-
gadering mocht zich in een goed bezoek verheugen; waren op 
Zaterdagavond 30 leden bijeen, de wetenschappelijke bijeen-
komst op Zondagmorgen werd bijgewoond door 35 leden en 36 
introducé's, welke opkomst door de belangrijkheid van het pro-
gramma voldoende werd verklaard. 

Wetenschappelijke voordrachten. 

Voor deze vergadering toch was als gast uitgenoodigd en 
aanwezig de heer Dr. B. Gottlieb uit Weenen, die met de hem 
eigen welsprekendheid twee onderwerpen behandelde, n.l.: 

a. Der.gegenwärtige Stand der Pyorrhoe-Frage, welke van 
een demonstratie van de zuurstof-behandeling volgens Dunlop, 
als therapeutisch hulpmiddel, vergezeld ging en 
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b. Die Blackschen Präparations-Prinzipien in neuer Be-
leuchtung. Van de eigen leden waren het de heeren Duyvensz 
en Van Hasselt die een voordracht ten beste gaven; de eerst-
genoemde sprak op Zondagmorgen in het Duitsch (ter eere van 
den gast) over: De waarde van symptomen voor de diagnos-
tiek, terwijl de laatste Zaterdagavond zijn gehoor bezig hield 
met Enkele beschouwingen over het amalgaam-vraagstuk in ver-
band met den invloed op den algemeenen gezondheidstoestand. 

Ook de Octobervergadering, welke Donderdagmiddag te 1 
uur daarmede geopend werd, was rijk aan voordrachten en 
demonstraties. In de eerste plaats vertoonde de heer E. van den 
Berg een patiente met zes front-jacketkronen, ten einde te laten 
zien wat cosmetisch en functioneel met deze vervanging mo-
gelijk is en voorts een prothese vervaardigd van een nieuw 
materiaal van Engelsch origine: Walkerite. Daarna hield deze 
spreker nog een voordracht, getiteld: Een nieuwe methode van 
caviteit-preparatie voor inlays, als werkwijze ter behandeling 
van beginnende approximale caries. 

Vervolgens was het woord aan den heer S. F. Göttlich voor 
een verhandeling over De microscopische anatomie van het tand-
vleeschzakje, waarbij lichtbeelden het doorbrekings-mechanis-
me verduidelijkten. 

De heer W. L. van Andel besprak verder in zijn voordracht 
getiteld: De locaal-anaesthesie der onder-molaren de moeilijk-
heden aan het verkrijgen van een volledige verdooving verbon-
den en deed daarbij en nieuwe injectietechniek aan de hand. 

Als laatste spreker van dien middag trad vervolgens op 
onze gast, de heer Dr. A. D. de Leeuw, homoeopathisch ge-
neesheer te Schiedam met als onderwerp: Degeneratieverschijn-
selen bij de moderne menschheid, waarin hij op het toenemende 
tandbederf en andere degeneratieverschijnselen een voor tand-
.artsen oorspronkelijk en nieuw licht liet vallen. 

Tot slot vóór het middagmaal werd een tandheelkundige 
film vertoond van Prof. Neumann, betreffende de Radikalchi-
rurgische Behandlung der Paradentosen, welke rolprent door 
de Verlag wissenschaftlicher Filme te Berlin en dank zij de 
gewaardeerde bemiddeling van den heer Mol, directeur van 
Multifilm te Haarlem te onzer beschikking was gesteld. 

Des avonds, na afdoening der huishoudelijke aangelegenhe-
den, gaf de heer Bakker in een causerie zijn Tandheelkundige 
reisindrukken uit Oslo, opgedaan bij een bezoek aan het nieuwe 
tandheelkundige instituut in de Noorsche hoofdstad, dewelke 
zeer gunstig waren. 
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Behalve van deze voordrachten namen de leden ook nog ken.- 
nis van eenige belangrijke mededeelingen uit de praktijk, ge-
daan door de heeren van den Berg, van Hasselt en Blaauw, 
door eerst genoemde van een ernstig geval van sepsis in aan-
sluiting aan een onverklaarde periodontitis, door den tweede 
van een aangevraagd patent en door den laatste van een letaal 
verloopen geval van bloeding na extracties. 

Huishoudelijke onderwerpen. 

Verschillende aangelegenheden van huishoudelijken aard 
kwamen in bespreking. Vooreerst was de kwestie der nieuwe 
leden een zaak, die naar het oordeel van verschillende leden 
voor wijziging in aanmerking kwam. Als vrucht van gehouden 
discussies was reeds tevoren een motie Bakker aangenomen, 
houdende verzoek om prae-advies inzake de wenschelijkheid 
en mogelijkheid om een maximum aantal leden in de statuten 
voor te schrijven. In het gevraagde prae-advies werd door het 
bestuur ten genoege der vergadering aangetoond, dat de prak-
tijk nimmer de behoefte aan een dergelijke bepaling had doen 
gevoelen, zoodat van het opnemen hiervan in de statuten werd 
afgezien. 

In de October-vergadering kwam genoemde kwestie opnieuw, 
zij het ook in ander verband, ter sprake. Het resultaat der 
gehouden beschouwingen was een voorstel-Nord tot wijziging 
van art. 3 v. h. Huish. Regl., welk voorstel; nader geformuleerd 
en voorzien van een prae-advies van 't Bestuur, alsnog zal 
worden behandeld. 

Als gevolg van een en ander werden in het verslagjaar geen 
nieuwe leden uitgenoodigd. 

Hoewel de toestand der geldmiddelen het bestuur zorg baar-
de (en nog baart) besloot het een bedrag uit de kas beschik-
ba'ar te stellen ten behoeve van het in 1929 te houden Mond-
hygiënisch Congres. De vergadering betoonde zich nog vrijge-
viger en stond voor dat doel f 400.— toe, over twee jaren 
verdeeld. 

Leden. 

Het ledental onderging in het afgeloopen jaar een vermin-
dering door het bedanken als gewoon lid van de heeren A. A. 
H. Hamer en A. Graftdijk, wegens het neerleggen van de prak-
tijk. Beide heeren werden bij besluit der vergadering aan de 
groep der buitengewone leden toegevoegd. 

Voorts leed het Genootschap een verlies door het overlijden 
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van den heer C. Kopp, (o.a. Hollandsch) tandarts-in-ruste 
te Sandagor in Denemarken, die in zijn hoedanigheid van bui-
tengewoon lid nog steeds met het N.T.G. in verbinding stond 
en wiens belangstelling in deze uit een indertijd ontvangen 
brief nog eens was gebleken. 

Tegenover deze verliezen stond, gelijk gezegd, geen com-
pensatie door toetreding van nieuwe leden, zoodat het Genoot-
schap aan het einde des jaars 64 leden telde, benevens 10 bui-
tengewone. 

Eere-leden. 

Na het constateeren van genoemden achteruitgang is het schrij-
ver dezes een aangename taak te memoreeren de aanbieding van 
het eere-lidmaatschap aan de heeren Dr. J. A. W. van Loon 
en Dr. B. Gottlieb te Weenen in de vergadering van Zondag 11 
Maart 1928 en wel op grond van hunne verdiensten voor de 
tandheelkundige wetenschap en uit erkentelijkheid voor wat het 
N.T.G. daarvan heeft mogen genieten. De aanbieding ging 
vergezeld van een gecalligrafeerde oorkonde. Het aantal eere-
leden is hiermede gestegen tot acht. 

Bestuur. 

Reglementair trad liet bestuur af in de vergadering van 
10 October, doch werd in zijn geheel terkozen, zoodat in 
de samenstelling noch in de verdeeling der functies wijziging 
ontstond. De onderlinge verstandhouding zijner leden was als 
steeds van den meest aangenamen aard, gelijk dit tot uiting 
kwam op de gehouden bestuurs-bijeenkomsten (3 in getal). 
Ook tusschentijds bleef het contact door middel van omzend- 
brieven behouden. 

Rest mij nog gewag te maken van de bereidwillige mede-
werking, die het bestuur ook van den nieuw opgetreden direc- 
teur van het Tandheelkundig Instituut mocht ondervinden, zoo-
wel bij de beschikbaarstelling van het gebouw voor onze bijeen-
komsten als anderszins. 

De I e Secretaris, 
BUISMAN. 



VERSLAG VAN DE HONDERD-NEGEN-EN-TWINTIGSTE 
VERGADERING OP ZATERDAG 9 EN ZONDAG 10 MAART 1929 

GEHOUDEN TE UTRECHT. 

De voorzitter, de heer J. Sanders Ezn., heette te 8 uur de aanwezigen 
welkom, waarna met de behandeling van het huishoudelijk gedeelte 
van het programma een aanvang werd gemaakt. 

Na lezing en goedkeuring der notulen werd voorlezing gedaan van 
de ingekomen stukken. Daaronder bevond zich een mededeeling van 
de heeren van 't Wout en Kleine, dat zij voor het lidmaatschap be-
danken, de eerste wegens het neerleggen van de praktijk, de tweede 
om gezondheidsredenen. Conform de geldende regeling wordt de heer 
van 't Wout van rechtswege buitengewoon lid. 

Hierna werd voorlezing gedaan van het jaarverslag, hetwelk in het 
Tijdschrift voor Tandheelkunde zal worden afgedrukt. 

Het verslag van den Penningmeester werd gevolgd door een mede-
deeling van de kas-commissie, dat zij het beheer in volmaakte orde 
heeft bevonden, zoodat deze functionaris onder dankzegging werd 
gedechargeerd. 

Inzake den minder gunstigen toestand der geldmiddelen nam de 
vergadering na breedvoerige gedachtenwisseling een motie-Nord aan, 
waarin het bestuur werd uitgenoodigd tot het doen van voorstellen 
tot contributieverhooging. 

In Juli a.s. zal het genootschap 50 jaren bestaan, welk feit het 
bestuur meende niet onopgemerkt te mogen laten voorbijgaan. Met 
het oog op ongeveer gelijktijdige feestelijke gebeurtenissen en ter 
vermijding van versnippering van krachten en onnoodige kosten, zal 
naar een gemeenschappelijke organisatie van te houden feestelijke 
bijeenkomsten gestreefd worden. De vergadering machtigde het be-
stuur tot het doen van de noodige stappen en het heffen van voor-
bereidingen. 

Conform het voorstel-Nord, overgenomen door het bestuur, werd 
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daarna artikel 3 van het Huish. Regl. gewijzigd, zoodat voor het lid-
maatschap drie-vierde van het aantal uitgebrachte geldige stemmen 
voortaan vereischt zijn. 

Tot het lidmaatschap zal worden uitgenoodigd de heer J. Musaph 
te Amsterdam. 

Hierna werd overgegaan tot het wetenschappelijke gedeelte en kreeg 
de heer J. Sanders Ezn. het woord voor een demonstratie van „Eenige 
nuttige instrumenten". Deze bleken voornamelijk te bestaan in diverse, 
minder algemeen bekende, pincetten voor verschillende doeleinden, 
voorts een speciaal slijp-handstuk voor de boormachine „grinding 
attachement", vooral nuttig bij het prepareeren van kroonstompen en 
van caviteiten voor inlay's volgens de indirecte methode. Terwijl de 
spreker tenslotte aanbeval, om de bekende Kerr-broaches en -files 
voor wortelkanaalbehandeling in zeer veel gevallen met lang handvat 
te gebruiken (Style D), welke instrumenten hij vertoonde. 

De heer Blaauw vertoonde hierna eenige modellen en Röntgen-foto's 
van een geval, waarin hij voor orthodontische behandeling de uitneem-
bare apparaten volgens Nord met succes -had aangewend. De hieraan 
zich vastknoopende, geanimeerde discussie hield de vergadering zoO 
lang bezig, dat dien avond voor andere „mededeelingen uit de practijk" 
nauwelijks tijd meer overbleef. Alleen kon de heer Edel nog Röntgen-
foto's demonstreeren van een onderkaaksfractuur, waarbij de lste 
molaar gefractueerd was. 

De voortgezette vergadering op Zondagmorgen in het Tandheel-
kundig Instituut werd geopend met een voordracht van den heer B. R. 
Bakker over: „Twee gevallen van schaarbeet bij het paard", gevolgd 
door een „Demonstratie van een craniograaf volgens Schwarz" van 
denzelfden spreker. Tenslotte sprak deze nog over ,;Kleinigheden uit 
laboratorium en praktijk". 

Tweede spreker was de heer Dr. de Groot met als onderwerp: 
„Retentio dentis; oorzaken en gevolgen". 

De tijd die nog restte voor de lunch werd gevuld door den heer 
Karpf, ingenieur bij de Ritter Dent. Man. Comp., met een demonstratie 
van enkele bijzonderheden op het gebied der tandheelkundige Rönt-
genologie. 

Na de pauze kreeg de heer Charlier te Brussel gelegenheid voor 
-het houden van zijn demonstratie van: „een methode van electrisch 
-puntlasschen van roestvrij staal voor prothetische en orthodontische 
doeleinden". 
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Na een woord van dank aan de sprekers die aan het welslagen 
der bijeenkomst hebben medegewerkt, zoomede aan den directeur van 
het Tandheelkundig Instituut zoowel voor de gastvrijheid als voor 
diens hulpvaardigheid de zaken van het Genootschap betreffende, nam 
de voorzitter afscheid van het oude gebouw waarin voor de laatste 
maal was vergaderd en hoopte, dat gelijk het oude, ook het nieuwe 
Instituut getuigen zou van den voortdurenden bloei der tandheelkunde. 

Waarna de goed bezochte vergadering was geëindigd. 

De 1 e Secretaris, 
BUISMAN. 


